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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev vedtaget. 
 
Ad 2. Godkendelse af referat af seneste studienævnsmøde 
Referatet fra seneste møde blev godkendt. 
 
Ad 3. Behandling af årlig datapakke 
Studienævnet drøftede evt. mulige forklaringer, tendenser og idéer til indsatser til at forbedre tallene. 
 
Studienævnet forholdt sig desuden til relevante indikatorer i arbejdet med kvalitetssikring: 
 

1.6.1. Hvordan vurderes andelen af frafaldne studerende 1. studieår? 
2.3.2. Hvordan vurderes andelen af frafaldne studerende inden for normeret studietid + 1 år? 
2.5.2. Hvordan vurderes antallet af planlagte undervisningstimer pr. semester? 
2.5.4. Hvordan vurderes de studerendes typiske tidsforbrug? 
2.5.5. Hvordan vurderes den gennemsnitlige overskridelse af den normerede studietid? 
2.5.7. Hvordan vurderes de studerendes prøveresultater? 
4.2.1. Hvordan vurderes de studerendes evaluering af det sociale miljø? 
4.2.2. Hvordan vurderes de studerendes evaluering af det faglige miljø? 
6.2.1. Hvordan vurderes andelen af dimittender, der har gennemført projektorienterede forløb hos en privat 
virksomhed eller offentlig institution på minimum 15 ECTS-point 
6.3.1. Hvordan vurderes andelen af studerendes specialer, der udarbejdes i samarbejde med arbejdsmarkedet 
6.5.1. Hvordan vurderes nyuddannedes gennemsnitlige ledighedsgrad i 4.-7. kvartal efter dimission? 
6.5.2. Hvordan vurderes udviklingen i nyuddannedes ledighedsgrad i 1., 2. og 3. kvartal efter dimission? 

 
Smerte MA: 
Optaget har været faldende de senere år. Dog er der enkelte studerende på enkeltfag. Der tilføjes en handling på 
handlingsplanen om markedsføring. 
 
2.5.7. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 10 og interkvartil spænd på 7-10. 
 
VIP/DVIP og STUD/VIP havde begge grønne tal og vurderes tilfredsstillende. 
 
ST BA: 
Studienævnet fandt det ikke tilfredsstillende, at optagelsestallet har været faldende de fleste år siden 2019. I 2019 
blev 50 optaget, og i 2024 blev 29 optaget. 
DSK bemærkede, at karaktergennemsnittet hos de optagne er steget siden indførslen af adgangskrav på min. 4 i 
Matematik. 2024 er første optag siden indførslen af adgangskravet på min. 4. 
 
1.6.1. Tallet er grønt (13,6%), hvilket blev vurderet tilfredsstillende. 
 
2.3.2. Tallet er gult (34,9 %) med forværring på et par procentpoint i forhold til 2019, men bedre end alle tidligere 
år. Den nye studieordning for ST BA forventes i sig selv at have en forebyggende effekt, og derfor tilføjede 
studienævnet ingen handling på dette punkt. 
 
2.5.5 og 2.5.2. Begge blev vurderet tilfredsstillende og havde grønne tal i forhold til grænseværdier. 
 
2.5.4. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 45. 
 
2.5.7. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 7 og interkvartil spænd på 4-10. 
 
4.2.1. Tallet på 3,89 er en forværring i forhold til tidligere og ringere end på AAU generelt. Der tilføjes en handling 
herpå i handlingsplanen. 
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4.2.2. Er på 4,03 ud af 5, som studienævnet vurderede tilfredsstillende, men med mulighed for forbedring. 
 
VIP/DVIP og STUD/VIP havde begge grønne tal og vurderes tilfredsstillende. 
 
ST KA: 
Optag på 27 blev vurderet tilfredsstillende af studienævnet. 
 
1.6.1. Tallet er grønt (0,0 %), hvilket blev vurderet tilfredsstillende. 
 
2.3.2. Tallet er grønt (8,0 %) med forbedring i forhold til 2019 og 2020, så samlet vurderet tilfredsstillende. 
 
2.5.5 og 2.5.2. Begge blev vurderet tilfredsstillende og havde grønne tal i forhold til grænseværdier. 
 
2.5.4. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 40. 
 
2.5.7. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 12 og interkvartil spænd på 10-12. Studienævnet noterede et 
opmærksomhedspunkt omkring karaktergennemsnittet, som ligger højt på uddannelsen (10 og 12). Det er vigtigt at 
være opmærksom på, om studiet stiller tilstrækkelige krav til de studerende. En bekymring kan være, hvorvidt de 
studerende i for høj grad bliver gode til at skrive rapporter, der giver høje karakterer, frem for at fokusere på 
grundlæggende faglighed. Bekymringen vil blive taget med i fremtidig studieordningsrevision, som for nu afventer 
den kommende kandidatreform. 
 
4.2.1. Tallet på 3,68 er en forværring i forhold til tidligere og ringere end på AAU generelt. Der tilføjes en handling 
herpå i handlingsplanen. 
 
4.2.2. Er på 3,76 med et fald på 0,66 procentpoint, som studienævnet vurderede utilfredsstillende. Der er allerede 
en handling herpå i forhold til at udnytte aktive læringsrum, som studienævnet vil se effekten af, før yderligere 
handlinger igangsættes. 
 
VIP/DVIP og STUD/VIP havde begge grønne tal og vurderes tilfredsstillende. 
 
6.5.1. Tallet var på 7,2 og grønt og vurderes dermed tilfredsstillende. 
 
6.5.2. Ledighedsgraden var 64, 33 og 25 % for henholdsvis 1., 2., og 3. kvartal efter dimission. Dette er en markant 
forværring i forhold til tidligere, men samme tendens ses på alle studienævnets uddannelser og vurderes derfor 
som en generel tendens, som ikke skal handles på i forhold til den enkelte uddannelse. 
 
6.3.1. 41,9 % af specialer er udarbejdet i samarbejde med arbejdsmarkedet, hvilket vurderes tilfredsstillende. 
 
KVT 
Optag på 63 blev vurderet meget positivt af studienævnet og som en fortsættelse af den store vækst set i 2023. 
 
1.6.1. Tallet er gult (6,6 %), men med 0,7 procentpoint forbedring i forhold til 2022, og en markant forbedring i 
forhold til foregående år. Tallet vurderes derfor tilfredsstillende, men monitorering, som indgår i handlingsplanen, 
fortsættes. 
 
2.3.2. Tallet er rødt (18,2 %), men med en forbedring på 14,4 procentpoint i forhold til 2020. Studienævnet 
vurderer forbedringen som værende betragtelig, men at nuværende handling med monitorering skal fortsætte. 
 
2.5.5 og 2.5.2. Begge blev vurderet tilfredsstillende og havde grønne tal i forhold til grænseværdier. 
 
2.5.4. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 45 timer. 
 
2.5.7. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 10 og interkvartil spænd på 7-12.  
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4.2.1. Tallet på 3,71 er på niveau med tidligere år. Der tilføjes en handling herpå i handlingsplanen. 
 
4.2.2. Er på 3,90, som studienævnet vurderede tilfredsstillende.  
VIP/DVIP og STUD/VIP havde begge grønne tal og vurderes tilfredsstillende. 
 
6.5.1. Tallet var på 2,3 og grønt og vurderes dermed tilfredsstillende. 
 
6.5.2. Ledighedsgraden var 56, 32 og 21 % for henholdsvis 1., 2., og 3. kvartal efter dimission. Dette er en markant 
forværring i forhold til tidligere, men samme tendens ses på alle studienævnets uddannelser og vurderes derfor 
som en generel tendens, som ikke skal handles på i forhold til den enkelte uddannelse. 
 
6.3.1. 72,7 % af specialer er udarbejdet i samarbejde med arbejdsmarkedet, hvilket vurderes meget 
tilfredsstillende. 
 
MSKFYS: 
Optagelsestallet på 9 er kritisk, og studienævnet har fokus på det og har indsatser i gang. 
 
Karrieredagen var i 2024 uhensigtsmæssigt placeret på samme dag som dimissionen. 
 
Det typiske tidsforbrug for studerende på MSK FYS er faldet fra 1. til 2. kvartil. Det blev drøftet, om det kunne være 
influeret af de studerendes oplevelse af manglende tydelighed af PBL-principperne og forventningsafstemning 
mellem studerende og undervisere. 
 
1.6.1. Tallet er grønt (0,0 %), som blev vurderet tilfredsstillende. 
 
2.3.2. Tallet er gult (5,6 %). DSK kommenterede, at der er tiltag i gang, og yderligere handlinger vil ikke give mening 
pt. 
 
2.5.5 og 2.5.2. Begge blev vurderet tilfredsstillende og havde grønne tal i forhold til grænseværdier. 
 
2.5.4. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 40 timer, men med et opmærksomhedspunkt omkring nedre 
kvartil på 31 timer. Der er allerede to handlinger omkring forventningsafstemning på MSK FYS og yderligere 
handlinger findes ikke nødvendig. 
 
2.5.7. Blev vurderet tilfredsstillende med median på 10 og interkvartil spænd på 7-12.  
 
4.2.1. Tallet på 4,37 er med markant forbedring i forhold til tidligere år og vurderes meget tilfredsstillende. 
 
4.2.2. Tallet på 4,44 er med markant forbedring i forhold til tidligere år og vurderes meget tilfredsstillende. 
 
VIP/DVIP og STUD/VIP havde begge grønne tal og vurderes tilfredsstillende. 
 
6.5.1. Tallet var på 7,1 % og rødt, men da der kun er tale om 2 studerende, vurderer studienævnet ikke behov for 
handling. 
 
6.5.2. Ledighedsgraden var 28, 19 og 23 % for henholdsvis 1., 2., og 3. kvartal efter dimission. Dette er en markant 
forværring i forhold til tidligere, men samme tendens ses på alle studienævnets uddannelser og vurderes derfor 
som en generel tendens, som ikke skal handles på i forhold til den enkelte uddannelse. 
 
6.3.1. 52,6 % af specialer er udarbejdet i samarbejde med arbejdsmarkedet, hvilket vurderes tilfredsstillende. 
 
Generelt: 
6.2.1. Der er ingen projektorienterede forløb i uddannelserne for den tidsperiode, datapakken afspejler. Derfor ikke 
behandlet. 
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Ad 4. Status på og evt. input til handlingsplaner 
Studienævnsformanden gennemgik indsatser og opgaver fra handlingsplanen for studienævnets uddannelser, 
særligt på baggrund af nøgletal fra datapakken. Studienævnet drøftede, hvorvidt der er handlinger i gang for alle 
emner med røde nøgletal, og kom med input til nye handlinger. 
 
Studienævnet drøftede markedsføringstiltag. Der er fra fakultetets side planlagt en task force målrettet ST BA 
optag. Derudover har studienævnet og studieledelsen været involveret i opdatering af ug.dk og aau.dk’s 
information om uddannelsen. Studienævnet så det derfor ikke nødvendigt at igangsætte yderligere handlinger. 
 
LPH gjorde opmærksom på, at instituttet har et samarbejde med SSH, som hjælper med markedsføringstiltag af 
master. Det tilføjes handlingsplanen. 
 
Optag på Smerte MA: Der er tiltag i gang om at markedsføre muligheden for eksternt samarbejde. Det blev drøftet, 
om uddannelsen kan konkurrere med andre universiteter i verden, hvis den udbydes på engelsk, og flere påpegede, 
at der er stærk konkurrence udefra, og at uddannelsen sandsynligvis har bedst af at fortsætte på dansk som hidtil. 
 
Det blev påpeget, at et fælles punkt på handlingsplanen om markedsføring på gymnasier ikke bør inkludere MSK 
FYS og KVT, da det er overbygningsuddannelser. LPH kommenterede, at den planlagte markedsføring er rettet 
mod ST BA. Dette gøres klart i handlingsplanen. 
 
ST KA på engelsk er prækvalificeret og starter i 2025. Det er instituttet selv, der står for denne markedsføring, som 
forventes at ske igennem deling på sociale medier via undervisere. 
 
Studienævnet drøftede tiltag på MSK FYS med at øge hybrid/online undervisning for at tiltrække studerende til 
uddannelsen. SWMC har hørt, at enkelte studerende har haft en forventning om mere hybrid undervisning, men 
at denne forventning ikke har været årsag til, at de søgte optag. 
 
På MSK FYS arbejdes der fortsat med et samarbejde med et universitet i Norge for at tiltrække norske studerende 
til uddannelsen. 
 
I februar 2025 vil instituttet foretage en kvalitetsstatus, hvor handlingsplanen tages op. 
 
Studienævnet drøftede frafald. 
DSK bemærkede, at frafaldstallet på KVT kan pege på behovet for en ny studieordning, som har været drøftet før i 
studienævnet. 
 
Angående frafald 1. studieår konkluderede studienævnet, at der er tiltag i gang, og der er ikke behov for 
yderligere handling pt. 
 
SWMC foreslog, at man kunne spørge aftagerne om projektforslag til specialestuderende på MSK FYS. 
Semesterkoordinator på 4. semester kunne kontakte aftagerne. På 3. semester er der et etableret samarbejde med 
sygehuset. Studienævnet drøftede balancen mellem selvstændighed og mulighed for eksterne samarbejder. Det 
blev ikke besluttet at igangsætte en handling. 
 
Studienævnet drøftede tiltag omkring studiemiljøet. Der er en generel handling i handlingsplanen om at etablere et 
kandidatråd, hvilket der ikke har været stærk tilslutning til blandt de studerende. Studienævnet drøftede, om dette 
kunne skyldes, om det ikke er klart nok for de studerende, hvad kandidatrådet omfattede, eller om invitationen til 
kandidatrådets møde var sendt til semesterrepræsentanter og ambassadører frem for alle studerende. 
Studienævnet har før drøftet en formalisering af rollen som semesterrepræsentant, og der etableres en handling 
omkring dette, i håb om at det kan muliggøre en støtte til det sociale og faglige miljø på uddannelserne. 
 
I handlingsplanen indgår der et seminar om udnyttelse af aktive læringsrum i januar, som forhåbentlig også kan 
støtte op om det faglige miljø på uddannelserne. 
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Opfølgning: 
Handlingsplanen opdateres i forhold til ovenstående. 
 
Ad 5. Behandling af dimittendundersøgelse for Master i Smertevidenskab 
Studienævnet behandlede den indkomne dimittendundersøgelse og vurderede særligt følgende indikator: 
 

6.1.1. Hvordan vurderes andelen af dimittender i seneste dimittendundersøgelse, der ”i nogen grad” eller ”i høj grad” har 
angivet at deres uddannelse har rustet dem til deres arbejdsliv? 

 
DSK gjorde opmærksom på, at alle tre respondenter havde valgt uddannelsen, da de havde hørt, at den har et højt 
fagligt niveau. 
 
I vurderingen af ovenstående indikator kom studienævnet frem til, at flere af svarene pegede på, at studerende 
generelt mente, at uddannelsen har rustet dem til deres arbejdsliv. Studienævnet vurderede, at det var 
tilfredsstillende. 
 
Datagrundlaget var meget begrænset (3 studerende). 
 
Ad 6. Opfølgning på semesterbeskrivelser 
Studienævnet behandlede semesterbeskrivelser, der ikke blev godkendt på sidste studienævnsmøde. 
 
Studienævnet besluttede for hver semesterbeskrivelse, hvorvidt den kunne godkendes. 
 
ST2 BA:  
Semesterbeskrivelsen blev godkendt. 
 
ST4 BA:  
Semesterbeskrivelsen blev godkendt. 
 
Smerte 2: 
Der er ikke længere læringsmål på selvstudier og øvelser i kursusmodulet. Sandsynligvis kan de læringsmål, der før 
stod der, indsættes igen. Alt andet var fint. Semesterbeskrivelsen er derfor godkendt på betingelse af tilføjelse af 
læringsmålene. 
 
Opfølgning: 
SKH offentliggør godkendte semesterbeskrivelser på hjemmesiden. 
 
SKH kontakter semesterkoordinator for Smerte MA om evt. administrativ tilføjelse af læringsmål. 
 
Ad 7. Drøftelse af forudsætning for deltagelse i eksamen i Videnskabelige metoder og formidling 
Studienævnet drøftede muligheden for at gøre deltagelse i SEMCON til en forudsætning for deltagelse i eksamen i 
Videnskabelige metoder og formidling. Baggrunden for drøftelsen var, at nogle studerende fravælger deltagelse i 
SEMCON, selv om nogle af kursets læringsmål afhænger af deltagelse i denne aktivitet. Derfor ønsker 
kursusansvarlig, at deltagelse i SEMCON gøres til en forudsætning for deltagelse i eksamen. Dette kræver en 
dispensation for tilføjelse i studieordningen på ST KA, KVT og MSK FYS 1. semester. 
 
Følgende tilføjelse blev foreslået og drøftet af studienævnet: 
 
EKSAMEN 
FORUDSÆTNING FOR INDSTILLING TIL PRØVEN 
”Adgang til eksamen forudsætter, at aktiv deltagelse i SEMCON, herunder aflevering af skriftligt abstrakt samt oral 
og poster præsentation, bliver godkendt.” 
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LPH gjorde opmærksom på, at der i hver gruppe udvælges en studerende til at præsentere poster mundtligt. Det 
må derfor drøftes, om man kan holde styr på samtlige studerendes aktive deltagelse i SEMCON. 
 
Studienævnet udarbejdede følgende to forslag til ændring i studieordningen, som muliggør, at den studerende skal 
have afleveret et abstrakt, at dette er blevet præsenteret af den studerendes gruppe, både som poster og på 
podium, samt at deres bidrag er blevet godkendt, så den studerendes bidrag skal leve op til en vis standard, for at 
det tæller som deltagelse.  
 

- Adgang til eksamen forudsætter at det skriftlige abstract bliver afleveret samt mundtligt præsenteret ved podium og 
til poster session ved SEMCON, med godkendelse.  

 
- Adgang til den individuelle eksamen forudsætter at projektgruppen har formidlet forskning i projektet, såvel skriftligt 

ved aflevering af et abstract, samt mundtligt præsentation ved podium og til poster session ved en videnskabelig 
konference (SEMCON) 

 
Opfølgning: 
SKH og DSK skriver til kursusansvarlig og Studieordninger med de to muligheder for en forudsætning. 
 
Ad 8. Meddelelser 
DSK informerede om nyt siden sidst. 
 
ST KA Eng er nu godkendt og vil startes fra september 2025. Instituttet står selv for markedsføring, så det vil ske 
gennem kollegers professionelle netværk. Maks. 55 ECTS af de obligatoriske fagelementer på en dansk kandidat må 
være på engelsk. Projekter er på dansk/engelsk (tæller ½ ECTS) og omfatter dermed 37,5 ECTS på engelsk, 
derudover 3 obligatoriske kurser (som er nødt til at være på rent engelsk), dvs. 15 ECTS kurser, så i alt 52,5 ECTS 
obligatoriske moduler på engelsk. Processen for ændring i sprog er hurtig, så eventuelle ændringer kan hurtigt 
realiseres. 
 
DSK havde fulgt op på, om faldet i det antal timer, studerende bruger på deres studie, kan hænge sammen med et 
fald i antal konfrontationstimer i vejledning og undervisning. LJM havde bidraget med tal for de seneste 4 år. Der 
har været udsving, men ikke konsekvent i en negativ retning efter et fald i konfrontationstimer. Studienævnet 
konkluderede, at der ikke kan konstateres nogen sammenhæng. 
LPH påpegede, at antal studietimer på ST BA var bekymrende i E23. 
 
Ad 9. Eventuelt 
Studienævnet noterede sig, at der kommer 3 nye studienævnsmedlemmer i 2025, og at studienævnets kampagne 
ved semestergruppemøder i efteråret kan have haft den ønskede virkning, især med fysisk præsentation. 
Studienævnet vil derfor gerne fortsætte denne aktivitet fremadrettet. 
 
Ad 10. Merit, dispensationer og klager (lukket punkt) 
Intet referat. 
 
 
 
 
Næste møde afholdes den 28. januar kl. 12.30. 
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